

Version française ci-dessous



# LAST POST FUND

## FONDS DU SOUVENIR

# The Bugler

A quarterly newsletter to keep you informed

To mark the 100th anniversary of the Battle of Vimy Ridge, please enjoy and share this educational video.



# Invitation

## Annual Commemorative Ceremonies

Rear-Admiral Barry Keeler, CD (Retired), National President of the Last Post Fund, requests the pleasure of your company at the Annual Commemorative Ceremonies:

**Saturday June 3<sup>rd</sup>, 2017, at 11AM**

Commemoration ceremony at the Clock Tower, Montreal (QC), to honour the memory of sailors of the Royal Canadian Navy and the Merchant Navy, with our Guest of Honour, Rear-Admiral Gilles Couturier, Deputy Commander of the Royal Canadian Navy.

**Sunday June 4<sup>th</sup>, 2017, at 11AM**

Commemorative ceremony at the Field of Honour located within Notre-Dame-Des-Neiges cemetery, in Montreal (QC).

**Sunday June 4<sup>th</sup>, 2017, at 2PM**

Annual commemorative ceremony at the National Field of Honour in Pointe-Claire (QC), with Guest of Honour, the Minister of National Defence, The Honourable Harjit Singh Sajjan.

For more information, please visit [www.lastpostfund.com](http://www.lastpostfund.com)



LAST POST FUND  
FONDS DU SOUVENIR

## Adjustment to the spousal estate exemption

The 2016 Federal Budget brought a significant improvement to the Veterans Affairs Canada Funeral and Burial Program. The estate exemption allowed for a married Veteran, during the financial evaluation of eligibility was nearly tripled. The spousal estate exemption amount will be adjusted annually based on the Cost of Living Index. The change came into effect in October 1st 2016 and now stands at \$35,737.63.

## New memorial at Mountain View Cemetery, Vancouver, BC

The British Columbia Branch is bustling with activity this season due to upcoming enhancement work to be undertaken at Mountain View Cemetery's Field of Honour. Veterans Affairs Canada has generously agreed to partner up with the Last Post Fund on the funding of a new memorial project. We look forward to seeing the result later this spring. Mr. Glen Hodges, Mountain View Cemetery's General Manager is pictured standing at the future site of the memorial.



## Congratulations, Nadine!



At just 13 years of age, Nadine Carter is the recipient of one of Ontario's highest distinctions; the 2016 Ontario Junior Citizen Award. As a result of Nadine's diligent efforts, the Last Post Fund had the honour of providing a military style marker for the grave of the late Captain Roy Brown, buried at the Toronto Necropolis Cemetery. Her next project is aiding Canada's injured Veterans, First Responders and their families alongside Wounded Warriors Canada.

## New Field of Honour in St-John's, NL

Donald Newell, President of the Newfoundland-Labrador Branch, has been working relentlessly towards the creation of a new Field of Honour which has officially been inaugurated. The new Field of Honour is located within Memorial Gardens, Southlands, St. John's, Newfoundland. The overall area is approximately 120 feet, with space for approximately five hundred single depth interments, an ideal place where Veterans can be laid to rest alongside their fellow comrades. All plots in the Field of Honour will be single depth.



*From left: Robert Barnes, Board member of the General Protestant Cemetery and Calvin Gibbons, Chair of the General Protestant Cemetery.*

## Seeking WWII Veterans

The Saint-Jean-Baptiste Society of Quebec (est. 1834) would like to sponsor the nomination of WWII Veterans for the Medal of the National Assembly of Quebec. The MNA's Medal is awarded by the President of the Assembly during a ceremony held at the Parliament Building in Quebec City. To submit the name of a Veteran please contact Clément Gagnon at [clemga@videotron.ca](mailto:clemga@videotron.ca).

## The heart wrenching story of Private Earl Danford Corliss





The Last Post Fund was involved in a lengthy process which aimed to honour a Veteran who had seemingly been forgotten. Dozens of people joined forces in order to rewrite a happier ending to this Veteran's story. Discover the saga through these compelling stories, written by Shannon Lough, journalist at the Prince Rupert Northern View.

[Part 1 – November 23rd 2016](#)

[Part 2 – February 23rd 2017](#)

[Part 3 – March 1st 2017](#)

# Le Clairon

Une infolettre trimestrielle pour rester informé

Afin de souligner le 100<sup>ème</sup> anniversaire de la Bataille de la crête de Vimy, veuillez visualiser et partager cette vidéo éducative.



# Invitation

## Cérémonies Commémoratives Annuelles

Le contre-amiral Barry Keeler, CD (retraité), président national du Fonds du Souvenir, vous prie d'assister aux cérémonies commémoratives annuelles :

**Samedi 3 juin 2017, à 11h**

Cérémonie commémorative à la Tour de l'horloge, Montréal (Qc), pour honorer la mémoire des marins de la Marine royale canadienne et de la marine marchande, avec notre invité d'honneur le contre-amiral Couturier, commandant adjoint de la Marine royale canadienne.

**Dimanche 4 juin 2017, à 11h**

Cérémonie commémorative au Champ d'honneur, situé dans Cimetière Notre-Dame-Des-Neiges, à Montréal, (Qc).

**Dimanche 4 juin 2017, à 14h**

Cérémonie commémorative annuelle au Champ d'honneur national à Pointe-Claire (Qc). Notre invité d'honneur est le Ministre de la Défense nationale, L'honorable Harjit Singh Sajjan.

Pour plus d'information, consultez le [www.fondsdusouvenir.com](http://www.fondsdusouvenir.com)



LAST POST FUND  
FONDS DU SOUVENIR

## Ajustement appliqué à l'exemption des biens conjoints

Le budget fédéral 2016 annonçait une bonification importante au Programme de funérailles et d'inhumation d'Anciens Combattants Canada. L'exemption aux biens conjoints, lors de l'évaluation financière de l'admissibilité, a presque triplé. Le montant exempt sera ajusté annuellement en fonction de l'indice du coût de la vie. Le changement initial est entré en vigueur le 1er octobre 2016, et le montant permis est maintenant de 35 737,63\$.



## Nouveau monument au cimetière Mountain View

La filiale de la Colombie-Britannique bourdonne d'activité cette saison, du aux travaux d'amélioration qui débutent prochainement au Champ d'honneur du cimetière Mountain View. Anciens Combattants Canada se sont généreusement associés au Fonds du Souvenir afin d'assurer le financement de ce projet commémoratif. Nous attendons avec joie le produit final, plus tard ce printemps. Glen Hodges (photo), le directeur général du cimetière Mountain View, au futur emplacement du monument.



## Félicitations, Nadine!



Âgée de treize ans, Nadine Carter est récipiendaire d'une des plus hautes distinctions de l'Ontario; le Prix des jeunes citoyens de l'Ontario. Grâce aux efforts acharnés de Mlle. Carter, le Fonds du Souvenir a eu l'honneur de placer une pierre tombale militaire sur le dernier lieu de repos du Capitaine Roy Brown, inhumé au cimetière Necropolis de Toronto. Son nouveau projet consiste à venir en aide aux Vétérans et premiers répondants blessés, avec la fondation Wounded Warriors Canada.

## Nouveau Champ d'honneur à St-John's, Terre-Neuve

Donald Newell, Président de la filiale Terre-Neuve-et-Labrador, a travaillé ardemment vers la création d'un nouveau Champ d'honneur qui a récemment été inauguré. Le nouveau Champ d'honneur est situé dans le Jardin Mémorial du cimetière Mount Pleasant, Southlands, St-Johns, Terre-Neuve. La zone est d'environ 120 pieds carrés, et peut accueillir approximativement 500 enterrements simples, un endroit idéal où les



Vétérans peuvent reposer en paix entourés de leurs camarades. Tous les lots au Champ d'honneur seront de profondeur simple.



*De la gauche : Robert Barnes, Membre du conseil du cimetière général protestant et Calvin Gibbons, Président du cimetière général protestant.*

## Vétérans de la Seconde Guerre mondiale recherchés

La Société Saint-Jean-Baptiste du Québec souhaite parrainer la nomination d'un Vétéran de la Seconde Guerre mondiale pour la Médaille de l'Assemblée nationale du Québec. La Médaille est remise par le Président de l'Assemblée à l'occasion d'une cérémonie qui se déroule à [l'hôtel du Parlement](#). Pour soumettre le nom d'un Vétéran, veuillez contacter Clément Gagnon au [cllemga@videotron.ca](mailto:cllemga@videotron.ca).

## L'histoire bouleversante du soldat Earl Danford Corliss



Le Fonds du Souvenir s'est impliqué dans un long processus qui avait pour but d'honorer un Vétéran qui semblait avoir été oublié. Une douzaine de personnes se sont associées afin de réécrire la conclusion malheureuse de l'histoire d'Earl Corliss. Découvrez la saga par les textes de Shannon Lough, journaliste au Prince Rupert Northern View.

Tome 1 – 23 Novembre 2016

Tome 2 – 23 Février 2017

Tome 3 – 1 Mars 2017



Client Service Team  
Équipe de service aux clients  
1-800-465-7113

National Field of Honour  
Champ d'honneur National  
(514) 695-7213

